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Lentz eiste in zijn 'Ambtelijke herinneringen' die eer niet voor zichzelf op,
de Hoo had in zijn memorandum van 13 augustus precies het tegendeel
bepleit - wij nemen aan dat het van Noordwijk geweest is die op die virale
wijziging aangedrongen heeft en dat hij daarbij steun heeft gekregen van
de twee aanwezige hoofdambtenaren van Emáhrung und Landwirtschajt:
von der Wense en diens plaatsvervanger Schonbeek. Die twee Duitsers
hadden zich namelijk al eerder opengesteld voor de argumentatie van Hirsch-
feld en Louwes dat men, als men de politie bij het uitreiken van distributie-
bescheiden betrok, de bevolking en masse de zwarte handel in zou jagen.!
Kennelijk had voorzitter Rauter niet een betoog klaar gehad, waarmee hij die
argumentatie kon weerleggen. Het gevolg was dat het element waarop hij
in zijn brief aan Himmler van 10 augustus zoveel nadruk gelegd had:
'Var die Distributieámter will ich eine Kontroilstelle schalten 1IIet1-2 verlásslichen
nationalsozialistischen Beamten und drei Polizisten, en dat hij er op 23 augustus
al niet doorgekregen had (vermoedelijk ook toen op grond van de bezwaren
van von der Wense en Schönbeck die ook aan die bespreking deelgenomen
hadden), nu geheel uit de regeling verdween.

Er werd op de joste tenslotte vastgesteld (wij nemen aan dat Rauter daar
op aangedrongen heeft) dat de Hoo de nodige voorschriften en formulieren
zou gaan ontwerpen, maar korte tijd later (Rauter had de secretarissen-
generaal Frederiks en Hirschfeld inmiddels gelast, de tweede distributiestam-
kaarten in januari' 44 te doen uitreiken) bleek dat de directeur van het CDK
te weinig kennis had van de bevolkingsboekhouding om bruikbare ontwer-
pen op te stellen - Lentz nam die taak over. Maar Lentz wilde zich dekken:
hij vroeg Frederiks, hem uitdrukkelijk tot die nieuwe taak te machtigen.
Frederiks weigerde. Wat Lentz te horen kreeg, deed deze later schrijven:
'Ik moest maar gewoon mijn gang gaan_'2
In de bijeenkomst op 30 augustus was wel over de controlezegels gespro-

1 Onder druk van de Hauptabteilung Soziale Verwaltung was, zoals wij eerder weer-
gaven, in juni bepaald dat leden van 'jaarklassen' die zich niet bij de GAB's aange-
meld hadden, op hun niet afgestempelde stamkaart voortaan geen distributie-
bescheiden zouden ontvangen. De Hauptabteilung Ernährung und Landwirtsehaft had
zich daar krachtig tegen verzet. In een bespreking met enkele andere Duitse hoofd-
ambtenaren alsmede met Brück en SS-Sturmbamifiihrer Deppner (hoofd van de
Abteill4ng W van Harsters staf) had Schönbeck betoogd, 'dass durck eine solche
Massnahme der Bmàhrungssektor insofern erheblick erschûttert wûrde, als der Schwarz-
handel weiter vorgetrieben und der illegale Handel mit Lebensmittelmarken usw. gestärkt
urûrde ... Darûber hinaus berichtet Herr Sehönbeek, dass die Distributieämter durcn die
Sperrung der Lebensmittelkarten an Untergetauchte politisck zu stark belastet wurden:'
(W. Brück: Notitie, 4 mei 1943 (HSSuPF, 7 A b)) 2 J. L. Lentz: 'Ambtelijke
herinneringen', p. 63.


